
رقابت های دوومیدانی جایزه بزرگ تایلند به پایان رســید و حالا بعد از عبور از دو 
رویداد و محک ملی پوشــان ایران در رقابت های قهرمانی آســیا و جایزه بزرگ، 
می توان ارزیابی از عملکرد ورزشکاران ایرانی داشت و به این پرسش پاسخ داد که 
وضعیت دوومیدانی کاران ایران در مسیر کسب سهمیه المپیک چطور است و آیا 
می توان مثل دوره قبل، در این مرحله، یعنی کسب سهمیه موفق بود؟  در المپیک 
2012، دوومیدانی ایران با 10 ســهمیه در ماده های پرتاب دیسک، پرتاب وزنه 
مردان و زنان، 800 متــر، 100 متر، 400 متر، پرش طول، پرتاب چکش، 100 
متر با مانع و 20 کیلومتر پیاده روی همراه احسان حدادی، امین نیک فر، سجاد 
مرادی، رضا قاسمی، سجاد هاشمی، لیلا رجبی، محمد ارزنده، کاوه موسوی، 
روح ا... عســگری و ابراهیم رحیمیان راهی لندن شــد و حتی به یک مدال هم 
رسید اما با گذشت 3 سال از آن روزها، شرایط فرق کرده است.   رکوردهایی که از 
سوی فدراسیون جهانی دوومیدانی اعلام شده و در این مطلب می بینید، یکی از 
دلایلی است که باعث می شود به حضور دوومیدانی کاران ایران در لندن با تردید 
نگاه کرد بخصوص زمانی که روند حرکتــی دوومیدانی کاران در چند ماه اخیر را 
می بینیم. البته در دو – سه ماده، ملی پوشان ایران شرایط امیدوارکننده ای دارند اما 
در بیشتر مواد نمی توان شانسی برای بچه های ایران قایل بود. حتی همین امروز 
که نتایج رقابت های جایزه بزرگ تایلند بیشتر از حد بزرگ می شود، هم نمی توان 

امید چندانی بست به حضور در المپیک مثل دوره قبل.
400 متر، ماده بعدی اســت که چند ســالی امیدهایی به آن بســته شــده اما با 
وجود این امید، نتیجه چندان خوبی هم به دســت نیامده با این حال نمی توان 
ملی پوشــان این ماده را از بین ماده هایی که شانس کسب سهمیه دارند، حذف 
کرد. 45 ثانیه و 40 صدم ثانیه رکورد ورودی است که سجاد هاشمی با رکوردهایی 
که دارد، فاصلــه اش به این ورودی نزدیک تر اســت. او که در قهرمانی آســیا 
46 ثانیه و 62 صدم ثانیه را ثبت کرد، در تایلند توانســته شــرایطش را بهتر کند. 

98 46 ثانیه و 39 صــدم ثانیه، 46 ثانیه و 72 صدم ثانیــه و 45 ثانیه و 
صدم ثانیه، رکوردهایی است که سجاد هاشمی به ثبت رسانده که 

این آخری، فاصله 58 صدم ثانیه ای تا دروازه های ریو را نشان 
می دهد. مهدی زمانی دیگر دوومیدانی کار این ماده است که 
با وجود تعریف و تمجید خودش، فصل خوبی را شروع نکرده 

و در مرحله آخر 46 ثانیــه و 60 صدم ثانیه را ثبت کرده که این 
عدد نشــان می دهد او با رکورد ورودی نزدیک به یک ثانیه و 20 

صدم ثانیه فاصله دارد.
یکی از ماده های مهم دیگر برای ایران 800 متر اســت که تا زمان 

حضور ســجاد مرادی به یکی از تکیه گاه های دوومیدانی تبدیل شده 
بود. حداقلش این است که ســال ها در این ماده و البته 1500 متر، در المپیک 
نماینده هایی داشتیم اما این بار کار سخت است. سجاد محروم شده و نمی تواند 

در مسابقه ای شرکت کند. مدت طولانی هم به خاطر مصدومیت دور بوده اما 
اگر با تغییرات مدیریتی فدراسیون، او دوباره شرایط حضور پیدا کند، شاید تنها 

کســی که بتواند از حد نصاب یک دقیقه و 45 ثانیه و 80 صدم ثانیه بگذرد، 
سجاد باشــد. البته این آرمان گرایانه است اما ویژگی های اخلاقی سجاد، 
پشتوانه این ادعاست. در مورد بقیه دوومیدانی کاران این ماده مثل نیادوست 
یا حتی امیر مرادی هم خیلی وضعیت امیدوارکننده نیســت. نیادوست، با 
ثبت زمان یک دقیقه و 51 ثانیه و 73 صدم ثانیه، در جایزه بزرگ تایلند، نشان 

داده که نزدیک بــه 7 ثانیه با ورودی فاصله دارد یا امیر که با یک دقیقه و 50 

ثانیه و 15 صدم ثانیه، در مرحله اول برنز گرفت و در دو مرحله بعد مصدوم بود، 
فعلا در وضعیتی نیســت که بتواند به این رکورد نزدیک شود مگر اینکه در چند 

ماه آینده، اتفاق های عجیبی بیفتد.
مریم طوسی، یکی از دخترانی است که در دوره قبل و بر اثر یک اتفاق شانسش 
را برای حضور در المپیک از دست داد. او این بار با تغییر ماده می خواهد در 200 
متر و 400 متر شانسش را امتحان کند که البته اگر رکوردش در قهرمانی آسیا را 
ملاک قرار دهیم، می توانیم بگوییم که فاصله زیادی دارد. 23 ثانیه و 95 صدم 
ثانیه رکورد مریم در 200 متر اســت که اگر بخواهد در این ماده به ورودی برسد 
باید بتواند این مسافت را در 23 ثانیه و 20 صدم ثانیه بدود. او از حضور در رقابت 
400 متر قهرمانی آسیا نیز  انصراف داد و نمی توان تحلیلی درباره وضعیتش در 

این ماده به کار برد. به هر حال معلوم نیست که او به 52 ثانیه می رسد یا خیر؟
پرتاب وزنه یکی از ماده هایی است که پیش از اعزام به هر رویدادی جزو امیدها 
به حساب می آید اما مدت ها است که نتیجه قابل توجهی به دست نیامده است؛ 
البته در بخش مردان. در بخش زنان لیلا رجبی با مدالی که در اینچئون گرفت، 
امیدواری هایی را برای کسب ســهمیه دارد اما فعلا مصدومیت کهنه ای دارد 
و خیلــی نمی توان اظهارنظری کرد با این حال بعید اســت رکــورد 17 متر و 80 
ســانتیمتر برای او کار سختی باشــد اما در مقابل امین نیکفر که شاخص ترین 
چهره پرتاب وزنه چند سال اخیر ایران بوده، شرایط ایده آلی ندارد و احتمال پایینی 

سانتیمتر برسد.وجود دارد بــرای اینکه به 20 متر و 50 
که در این گزارش به چند ماده اصلی  ایــران 

معمولا وضعیت بهتری دارند، نگاه کردیم که همین چند نمونه، نشان از این دارد 
که دوومیدانی در مســیر ریو، کار سختی دارد و بعید است بیش از 3 – 4 سهمیه 
نصیب ایران شود بخصوص اینکه فدراسیون وضعیت پایداری ندارد. به هر حال 
با اعلام فدراســیون جهانی، فرصت کسب ســهمیه المپیک برای دوومیدانی 
کاران سراسر دنیا از اول می 2015 آغاز شده و تا 11 جولای 2016 ادامه دارد و 

باید دید چقدر شرایط برای بچه های ایران در این فاصله زمانی تغییر می کند؟
پرتاب دیســک، تقریبــا پرامیدترین مــاده دوومیدانی اســت کــه تک مدال 
دوومیدانی در المپیک هم در این ماده به دســت آمــده اما با وجود این اوضاع 
خوبی ندارد. در حالی که در تقسیم بندی ستاد عالی ریو و مسوولان کمیته ملی 
المپیک، برای احسان حدادی شانس مدال کنار گذاشته شده اما این پرتابگر، 
در مسابقه هایی که از اول فصل تا امروز داشته، بهتر از 61 متر و 47 سانتیمتر 
پرتاب نکرده و همین موضوع حتی ســهمیه گرفتن احسان را هم در ابهام قرار 
داده اســت. این پرتابگر برای اینکه در ترکیب ایران برای المپیک قرار بگیرد، 
باید 66 متر پرتاب کند فعلا حدود 4 – 5 متر با این رکورد فاصله دارد. البته رکورد 
شــخصی احســان 69 متر و 32 سانتیمتر اســت و این عدد نشان می دهد که 
رســیدن به 66 متر، برای احسان آماده اصلا کار سختی نیست به شرط اینکه 
در این چند ماه پیش رو، شرایط خوبی برای این پرتابگر مهیا شود.  در این ماده 
دو پرتابگر دیگر هم هســتند؛ محمد و محمود صمیمی. محمد شــروع خوبی 
در این فصل نداشــته اما محمود توانســته به برنز قهرمانی آســیا برسد. البته 
رکورد محمود، رکورد قابل دفاعی نیست. 59 متر و 78 سانتیمتر، رکورد خوبی 
نیســت اما به هر حال نمی توان این دو برادر را از معادله ها کنار گذاشت. نکته 
مهم این اســت که برای این دوره بازی ها، دیگر ســهمیه B وجود ندارد و تنها 
دوومیدانی کارانی می توانند ورودی بگیرند که به همین رکوردهایی که در این 

جدول نوشته شده، برسند.
یکی از ماده هایی که می توان امیدوار بود، ســهمی از آن به ایران برســد، دوی 
100 متر است که رضا قاسمی و حسن تفتیان چهره های شاخص این ماده اند 
که از بین این دو نفر رضا قاســمی با 10 ثانیــه و 16 صدم ثانیه، رکوردی 
که در قهرمانی آسیا زد، وضعیت بهتری دارد. البته تفتیان در 
ســه مرحله جایزه بزرگ تایلند به سه مدال طلا رسید 
اما این طلا با رکوردهایی مثل 10 ثانیه 
و 47 صدم ثانیه یــا 10 ثانیه و 41 
صــدم ثانیه، به دســت آمده که 
فاصله تقریبا 30 صدم ثانیه ای 

نشــان می دهد. اگر اردوهای را بــا ورودی المپیــک 
شــود، می توان امیدوار بود که او اروپایی رضا قاسمی هماهنگ 

به سهمیه برســد. البته تفتیان هم رکورددار 100 متر ایران است و بعید نیست 
که این فاصله را پر کند.

پرش ارتفاع هــم یکی از ماده هایی اســت که رقابت های جایزه بــزرگ تایلند، 
امیدواری هایی برایش ایجاد کرد. پرنده ها در این ماده باید از حد نصاب 2 متر و 
29 سانتیمتر عبور کنند و در حال حاضر ما دو پرنده به نام های کیوان قنبرزاده و 
وظیفه دوست داریم که به این رکورد نزدیک اند. کیوان 3 سانتیمتر فاصله دارد 
و وظیفه دوست هم 2 متر و 23 سانتیمتر پریده که اینها رکوردهای خوبی برای 
این ماده است و به نظر می رســد در این مدت باقیمانده، با توجه به توان این دو 

پرنده، این فاصله پر شود.

ورزشی

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

 تمرین 
15 هزار نفری 
حدود 15 هزار نفر از 
طرفداران تیم فاینورد در اولین 
جلسه تمرینی تیمشان حضور 
پیداکردند و به حمایت این تیم 
پرداختند. 

تیتر دو

 پاداش 3.5 میلیاردی 
برای والیبالیست ها

معاون پشتیبانی و توســعه وزیر ورزش از اختصاص 
مجموعا 3 میلیــارد و 600 میلیون تومان به اعضای 
تیم ملی والیبال ایران خبر داد. سید مناف هاشمی با 
تایید خبر مصوبه جدیــد هیات وزیران برای تیم ملی 
والیبال ایران گفت : بــا پیگیری های دکتر گودرزی 
مصوبه هیات وزیران مبنی بــر اختصاص 2 میلیارد 
و 100 میلیــون تومان دیگر به اعضــای این تیم در 
اختیار وزارت ورزش قرار گرفته است و امیدوارم تا چند 
روز آینده سازمان مدیریت این تخصیص را به وزارت 

ورزش و جوانان تعلق دهد.
سید مناف هاشمی افزود: اسفند سال گذشته هیات 
وزیران با پرداخت یک و نیم میلیارد پاداش به تیم ملی 
والیبال ایران موافقت کرد و با توجه به اینکه موضوع 
حوالــه خودرو بــرای اعضای این تیم محقق نشــد، 
هیات وزیران 2 میلیــارد و 100 میلیون تومان دیگر 
پاداش برای اعضای تیم ملــی والیبال ایران درنظر 
گرفت که مجموعا ســه میلیارد و ششــصد میلیون 

تومان برای آنها در نظر گرفته شده است.
به نوشته پایگاه اطلاع رسانی وزارت ورزش وجوانان، 
معاون وزیر ورزش اضافه کرد: این میزان پاداش اگر 
بین 30 نفر از اعضای تیم ملی و بقیه نفرات وابسته به 
آن در نظر گرفته شــود به طور متوسط هر یک از این 
عزیزان صد و بیســت میلیون تومان پاداش دریافت 
مــی کنند. البته همــه می دانیم هدف ملی پوشــان 
اعتلای نام ایران و شــادی مردم است و این میزان 
پاداش هم با توجه به همه محدودیت های مالی کشور 
و وزارت ورزش بــرای قدردانی از تلاش های فراوان 

آنها در نظر گرفته شده است.

صادقی و بیک زاده از 
استقلال جدا شدند

بهرام امیری، مسئول نقل و انتقالات استقلال درباره 
آخریــن وضعیت ورودی هــا و خروجی های این تیم 
گفت: امیرحسین صادقی و هشام بیگ زاده در لیست 
پرویز مظلومی جایی ندارند و از این تیم جدا می شوند. 
وی همچنین درباره اخرین وضعیت پیوســتن جواد 
نکونام به اســتقلال گفت که نکونام در لیســت دوم 
اســتقلالی ها جای دارد و اگر بازیکن مدنظرشان را 
نتوانند جذب کنند با نکونام وارد مذاکره می شــوند. 
امیری همچنین شانس ماندن کرار در استقلال را با 

توجه به مبلغ درخواستی او پائین دانست.

سفر سران بارسا به ایتالیا 
برای پوگبا

مدیر ورزشــی باشگاه بارســلونا برای صحبت درباره 
خرید پل پوگبا به ایتالیا سفر کرده است. مسئله انتقال 
پل پوگبا از یوونتوس با بارســلونا مدتی اســت که در 
رســانه های ایتالیایی و اسپانیایی منتشر می شود اما 
هنوز هیچ خبر و یا اقدام رســمی در این زمینه منتشر 
نشده است. آلبرتو ســولر، مدیر ورزشی بارسلونا گویا 
نخستین قدم برای انجام این انتقال را با سفر به ایتالیا 
برداشته اســت. آلبرتو برایدا، دیگر مدیر ورزشی این 
تیم در ایتالیا حضور دارد و گویا پیشــتر صحبت هایی 
را برای انتقال پوگبا به بارســلونا انجام داده است. بر 
اساس خبرهای منتشر شــده در این زمینه پیشنهاد 

80 میلیون یورویی مد نظر سران یوونتوس است.

مذاکره نوری با قطری ها
مصطفی قنبرپور دربــاره اخرین وضعیت این تیم در 
فصل نقل و انتقــالات گفت: تا حــدود اذان مغرب 
با محمد نوری در جایی غیر از باشــگاه پر ســپولیس 
جلسه کوتاهی را برگزار کردیم. محمد نوری بازیکن 
ارزشــمند تیم ما است و از خارج از کشور مبالغ خوبی 
را به او پیشــنهاد داده اند. سعی و تلاشمان این است 
که او را حفظ کنیــم. البته نوری تعهدی به باشــگاه 
قطــری داده که باید با آنها صحبت کند و ســپس به 
تیم پر ســپولیس باز گردد. به دنبال این هســتیم که 
بازیکنان شایســته تیم را حفظ کنیم. تمام بازیکنانی 
که در این باشگاه حفظ می شــوند و تمام بازیکنان با 
دستور برانکو ایوانکوویچ جذب می شوند. وی درباره 
ایــن که برانکو ایوانکوویچ، ســید جلال حســینی را 
نمی خواهد؟ اظها ر کرد: ســید جلال را از ســال ها 
پیش می شناســم. او بازیکن ارزنده ای اســت و جزو 
بهترین مدافعان ایران اســت. در ایــن که او بازیکن 
بزرگی است شکی نداریم، اما برانکو مسئول فنی تیم 
است و هر بازیکنی که بخواهد مجابیم آن را برای او 
آماده کنیم. او یک مدافع خارجی را در کنار یک مدافع 

داخلی در نظر دارد.

 مولر: دروغ بس است، 
در بایرن می مانم

تومــاس مولــر کــه نامــش در ارتبــاط با برخــی از 
باشــگاه های بزرگ اروپایی شنیده شــده بود، تاکید 
کــرد هیچ علاقــه ای برای حضــور در ســایر تیم ها 
از جملــه منچســتریونایتد و پاری ســن ژرمن ندارد. 
باســتین شواین اشــتایگر که نام او نیــز در ارتباط با 
منچســتریونایتد شنیده شــده بود، نیز چندی پیش 
اعلام کرد علاقــه ای برای تــرک آلیانس آره نا و کار 
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خیانت لندنی
هنــوز هواداران چلســی با انتقال پیترچک به آرســنتا کنار نیامده انــد. انتقالی که 
در فوتبــال انگلســتان یک جور خیانت به شــمار می آید. اما پیتــر چک ترجیح داد 
ایــن حواشــی را به جان بخــرد اما روی نیمکت چلســی وقــت اش را تلف نکند و 
دروازه بان  شماره یک آرسنالی ها شود. او اکنون مدعی شده که سیزده سال پیش 
قرار بود دروازه بان آرســنال شــود اما به دلیل اینکه نتوانســت مجوز کار در فوتبال 

تابستان انگلســتان را دریافــت کنــد به فرانســه رفت. 
گذشــته بود که تیبو کورتووا پس از پایان 

قــرارداد قرضی اش با باشــگاه آتلتیکو 
مادرید به اســتمفوردبریج بازگشــت و 
به دروازه بان شــماره یک ژوزه مورینیو 

تبدیل شد. پتر چک نیمکت نشین شد و 
در طول فصل گذشته در بازی های کمی 

برای آبی های لندن به میدان رفت. همین 
مسئله باعث شد او تصمیم بگیرد در تابستان 

جاری راهی آرسنال شود.

خیلی دور، خیلی نزدیک
شانس دو و میدانی کاران برای المپیک بعد از دو آزمون

فصــل نقــل و انتقالات اســت و هــزار و یــک خبر. هر 
روز بازیکنــان بســیاری بــه تیم هــای مختلــف منتقل 
می شــوند امــا همچنان چند ســتاره هســتند کــه تیم 
بعدی شــان را انتخــاب نکرده انــد! بزرگتریــن بازیکن 
کسی نیست جز ســید جلال حســینی؛ مدافع ثابت تیم 
ملی بــا نزدیک به 100 بــازی ملی که از چنــد تیم لیگ 
برتری پیشــنهاد دریافت کرده اما هنوز تیــم جدید خود 
را انتخاب نکرده. ســید جلال این فصــل را ترجیح داده 
در لیگ ایــران بــازی کند و اســتقلال، نفــت تهران و 
تراکتورســازی مد نظر دارند اما این مدافع 34 ساله هنوز 
 با هیچ یــک از این تیم ها مذاکره نکــرده و توافقی انجام 

نداده است!
ایمان مبعلی دیگر بازیکنی است که هنوز نه با نفت تهران 
به توافق رسیده و نه با تیمی جدید مذاکره کرده. او بهترین 
پاسور لیگ چهاردهم بود. هر تیمی آرزوی داشتن مبعلی 
را دارد اما این بازیکن ترجیح داده تا پس از استراحت، تیم 
جدید خــود را انتخاب کند. البته که بعید اســت او از نفت 
تهران جدا شود اما هنوز به توافقی با مسوولان این باشگاه 

دست نیافته است!

محمد نــوری هم روی هوا اســت. کاپیتان پرســپولیس 
کــه عــزم خــود را بــرای حضــور در لیــگ قطــر جزم 
کــرده اما فعلا خبــری از توافقش با المســیمیر منتشــر 
نشــده اســت. نوری کــه در ســال های قبل نیز تــا مرز 
جدایــی از پرســپولیس پیــش رفتــه و ســرانجام در این 
تیــم مانده، شــاید ایــن فصل هــم چنین سرنوشــتی را 
تجربــه کند. او با المســیمیر مذاکــره کرده اما شــاید به 
 همیــن دلیل قرارداد نبســته تا وضعیتش با پرســپولیس 

مشخص شود.
پرویز مظلومــی، رضا عنایتی را نخواســت. بهترین گلزن 
تاریــخ لیگ برتر از اســتقلال جدا شــد تــا فوتبالش را در 
تیمی جدیــد که احتمالا ســیاه جامگان خواهد بود دنبال 
کند. عنایتی که هدفش خداحافظــی از فوتبال با پیراهن 
استقلال بود، به این هدف خود نرسید تا حالا و در روزهایی 
که مهاجمان یکی پس از دیگری قرارداد می بندند او بدون 
تیم باشــد و منتظر یک پیشــنهاد جذاب تا برای آینده اش 

تصمیم گیری کند.
پیــام صادقیــان نیــز شــرایطی مشــابه عنایتــی دارد. 
برانکــو، ســتاره پرســپولیس در لیگ ســیزدهم را جواب 

کرد تــا صادقیــان دنبــال تیمــی جدیــد باشــد. از نفت 
تهران بــه عنوان تیــم بعدی پیام یــاد می شــود اما هنوز 
 توافقی بیــن طرفین صــورت نگرفته و قــراردادی امضا 

نشده است.
نام حامد لک و محســن مســلمان را نیز می تــوان میان 
ایــن بازیکنان قــرار داد. لک کــه دو فصل را بــه عنوان 
ســرباز برای تراکتورســازی بازی کرد حالا چند پیشنهاد 
دریافت کرده اما هنــوز تیم جدید خــود را انتخاب نکرده 
اســت یا محسن مسلمان که تا همین یکی دو سال پیش، 
ســر خواســتنش دعوا بود اما فعلا تیمــی را خواهان خود 
 نمی بینــد و منتظر دریافــت پیشــنهاد از تیم های مطرح 

لیگ برتری است.
ایــن بازیکنــان، نــه اینکه پیشــنهادی نداشــته باشــند 
بلکــه منتظرند بهتریــن تصمیــم ممکن را اتخــاذ کنند 
و بــه تیمی برونــد که هــم از لحــاظ مالی به سودشــان 
باشــد و هــم از لحــاظ فوتبالــی. ایــن بازیکنــان برای 
رســیدن به اهداف خود به زمــان نیاز دارنــد؛ زمانی که با 
 گذشــت آن می توان ســتاره ها را در تیم های جدیدشــان

 دید.

از سید جلال و عنایتی تا نوری و صادقیان

بلاتکلیف های بازار نقل و انتقالات
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